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Pierwszy komputer trafił do Wejherowskiego Stowa-
rzyszenia na Rzecz Osób z Autyzmem, które w tym roku 
obchodzi jubileusz 10-lecia swojego istnienia. W prze-
kazaniu uczestniczyli: ze strony OPEC – prezes zarządu 
Wojciech Folejowski, dyrektor produkcji i eksploatacji 
Łukasz Koss, kierownik zakładu Wejherowo Nanice Ja-
rosław Wojewski i zastępca prezydenta Arkadiusz Krasz-
kiewicz.

Jak podkreślił prezes OPEC Wojciech Folejewski poda-
rowane używane komputery typu combo to w dobrym 
stanie technicznym urządzenia o wysokich parametrach.

- Niech ta umowa będzie symbolem tego, że nie marnuje-
my dobrych rzeczy, ale dbamy o to, aby  nadal były wyko-
rzystane – powiedział Wojciech Folejewski, prezes OPEC.

Dziękując w imieniu Prezydenta Miasta Wejherowa 
za przekazany sprzęt, Arkadiusz Kraszkiewicz poinfor-
mował, że pierwszy komputer trafił do Wejherowskiego 
Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Autyzmem. Jest ono 
znane w mieście z intensywnej działalności na rzecz osób 
z autyzmem oraz uświadamiania mieszkańców o specyfi-
ce spektrum autyzmu.

Prezes Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Autyzmem 
Arkadiusz Raguza zapewnił, że ten komputer na pewno 
się przyda i będzie wykorzystany m.in. do prowadzenia 
dokumentacji organizacyjnej i ekonomicznej oraz celów 
edukacyjnych.

Źródło: UM Wejherowo

Komputery z OPEC dla 
wejherowskich stowarzyszeń

WEJHEROWO | W sali obrad Urzędu Miejskiego w Wejherowie odbyło się prze-
kazanie przez OPEC Gdynia w formie darowizny 4 używanych komputerów typu 
combo przeznaczonych do eksploatacji w organizacjach pozarządowych miasta.
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Stanowisko wójta pojawiło się na gminnej stronie 
internetowej. Już w pierwszych zdaniach zaprzecza, 
żeby doszło do takowej transakcji.

- W związku z pojawiającymi się w przestrzeni pu-
blicznej informacjami o sprzedaży ośrodka zdrowia 
w Gniewinie przedstawiam stanowisko w przedmio-
towej sprawie. Po pierwsze należy jednoznacznie 
stwierdzić, że przedmiotem sprzedaży nie był ośrodek 
zdrowia. Na mocy umowy notarialnej zawartej dnia 
10 stycznia 2023 r. pomiędzy Gminą Gniewino a spół-
ką Puckie Centrum Medyczne Sp. z o.o. Sp.K. strony 
ustanowiły odrębną własność lokalu niemieszkalnego 
oznaczonego numerem 1 o powierzchni użytkowej 
766,08 m2 znajdującego się w budynku nr 40 przy 
ul. Pomorskiej w Gniewinie. Jednocześnie wyodręb-
niony lokal został sprzedany na rzecz spółki wraz 
z pomieszczeniami przynależnymi i przynależnym  

udziałem w nieruchomości wspólnej. Pomieszczenia 
rehabilitacji, gabinet stomatologiczny i pomieszczenia 
zajmowane przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecz-
nej pozostały własnością Gminy. Transakcja została 
przeprowadzona zgodnie z obowiązującym przepi-
sami prawa, w szczególności w zgodzie z uchwałą nr 
V/39/2015 Rady Gminy Gniewino z dnia 18 lutego 
2015 r. w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali 
użytkowych, pomieszczeń i budynków gospodar-
czych oraz przestrzeni garażowych stanowiących wła-
sność Gminy Gniewino – czytamy w oświadczeniu.

W dalszej części oświadczenia Wójt zaznacza, że 
sprzedaż nie wpływa niekorzystnie na sytuację pa-
cjentów na terenie gminy. Ponadto, zaprzecza, że fakt 
zawarcia umowy był ukrywany. Całe oświadczenie 
jest dostępne na stronie gniewino.pl.

Źródło: gniewino.pl

Wójt zabiera głos w sprawie 
Ośrodka Zdrowia w Gniewinie
GMINA GNIEWINO | Wójt gminy Gniewino mgr Zbigniew Walczak postanowił wydać oświadczenie 
dotyczące sprzedaży Ośrodka Zdrowia w Gniewinie.
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Nad nowym wydaniem książki czuwali pracowni-
cy działu naukowego Agnieszka Kłys i dr Marcin 
Owsiński. Ta publikacja jest poszerzeniem pier-
wowzoru o nowe ustalenia, relacje oraz materiał 
ikonograficzny. Redaktorzy przygotowali także 
dwa dodatkowe rozdziały poświęcone ludności 
kaszubskiej zaangażowanej w pomoc więźniom 
KL Stutthof na trasie "Marszu Śmierci" oraz upa-
miętnieniu ewakuacji pieszej po 1945 r. 
Wszystkie osoby, które nie mogły dotrzeć do 
Biblioteki w piątkowy wieczór, są zapraszane 
w imieniu organizatorów na kolejne spotkania 
z książką:
- 29 lutego o godz. 17.00 Muzeum Piśmiennictwa 
i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie
- 9 marca o godz. 16.00 Dom Sołecki w Rybnie, 
ul. Dębowa 7.

Źródło: Biblioteka Luzino Facebook

W weekend 2-3 marca 
odbędą się ogólnopolskie 
mistrzostwa taneczne 
w 8 kategoriach oraz XIII 
Ogólnopolski Turniej Tań-
ca Sportowego o Puchar 
Burmistrza Rumi. Pary 
taneczne zaprezentują 
swoje umiejętności w hali 
MOSIR Rumia od godziny 
09:00 w sobotę. Turniej 
z udziałem publiczności 
- będzie można nie tylko 
obejrzeć zmagania, ale 
i wesprzeć zawodników 
kibicowaniem. Wydarze-
nie poprowadzi znany 
z Tańca z Gwiazdami Jan 
Kliment.

Źródło: MOSiR Rumia

SPOTKANIA Z WYJĄTKOWĄ KSIĄŻKĄ  
W LUZIŃSKIEJ BIBLIOTECE

NAJWIĘKSZE WYDARZENIE TANECZNE TEGO ROKU

GMINA LUZINO | W Bibliotece Luzino odbyła się promocja książki "Marsz Śmierci: ewa-
kuacja piesza więźniów KL Stutthof i jego podobozów w 1945 roku".

RUMIA | Już w najbliższy weekend na Hali MOSiR Rumia odbędą się Mistrzostwa Polski 
w kombinacji tańców standardowych i latynoamerykańskich.
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W krypcie klasztornej, gdzie spoczywa Ja-
kub Wejher ze swoją małżonką Anną z rodu 
Schafgotsch, została odmówiona modlitwa, 
a na trumnie założyciela miasta prezydent 
Wejherowa Krzysztof Hildebrandt i inni, 
złożyli kwiaty. Po nabożeństwie uformował 
się pochód z przedstawicielami władz sa-
morządowych, służb mundurowych oraz 
organizacji rzemieślniczych i społecznych ze 
sztandarami, który przy dźwiękach orkiestry 
dętej z gm. Wejherowo przemaszerował na 
plac Jakuba Wejhera.

O postaci Jakuba Wejhera i jego dokonań 
mówili: Prezydent Wejherowa Krzysztof 

Hildebrandt i Lucyna Pranschke, prezes Za-
rządu Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego, 
która powitała uczestników uroczystości.

Zabierając głos prezydent Wejherowa 
Krzysztof Hildebrandt przypomniał, że Jakub 
Wejher odszedł po krótkiej chorobie w wie-
ku 48 lat, zaledwie 14 lat po założeniu osady 
Wejherowska Wola i 7 lat po nadaniu jej praw 
miejskich. Jednak jako ponadprzeciętny ów-
czesny menadżer zagwarantował mieszkań-
com wysoką jakość życia.

- Jakub Wejher był prawdziwym człowie-
kiem renesansu łącząc w swoim działaniu 
wiedzę i doświadczenie. Miał dalekosiężną wi-

zję rozwoju miasta i potrafił z szerszej perspek-
tywy patrzeć na stworzone przez siebie dzieło 
– podkreślił prezydent Wejherowa Krzysztof 
Hildebrandt. Nawiązując do teraźniejszości 
prezydent przypomniał najważniejsze doko-
nania z ostatnich lat. Jednocześnie zaznaczył, 
że mając na uwadze świadomość potrzeb 
i oczekiwań współczesnych mieszkańców 
miasta, z oddaniem kontynuuje i chce kon-
tynuować przesłanie Jakuba Wejhera, by 
Wejherowo zajmowało znaczącą pozycję na 
mapie Pomorza, jako ważne centrum życia 
społecznego, kulturalnego i gospodarczego. 
Na koniec zaapelował, aby budować przy-
szłość i rozwój dzieła Jakuba Wejhera wspól-
nie zmieniając miasto na lepsze.

Delegacje uczestniczące w uroczystości 
złożyły kwiaty przed pomnikiem Jakuba 
Wejhera. Zwieńczyła ją salwa armatnia odda-
na przez Kurkowe Bractwo Strzeleckie z Wej-
herowa oraz wejherowskie stowarzyszenie 
rekonstrukcyjne Tempora Militum.

Wojewoda malborski Jakub Wejher zmarł 
20 lutego 1657 roku w Gdańsku, ale zgodnie 
z ostatnią wolą, on i jego najbliżsi, zostali po-
chowani w podziemiach kościoła klasztorne-
go w Wejherowie. W 1643 roku utworzył on 
osadę Wejherowska Wola, która w 1650 roku 
uzyskała prawa miejskie nadane przez króla 
Jana Kazimierza.

Źródło: UM Wejherowo

Pielęgnowanie pamięci o Jakubie Wejherze
WEJHEROWO | 367. rocznica śmierci Jakuba Wejhera zgromadziła mieszkańców Wejherowa i okolic w kościele klasztornym oo. franciszkanów 
oraz na rynku, gdzie odbyły się uroczyste obchody upamiętniające jego chlubny żywot. Uroczystość zorganizowali: Zrzeszenie Kaszubsko-Pomor-
skie w Wejherowie, władze Wejherowa oraz ojcowie franciszkanie.
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Spektakl pt. „Tkanina Życia” to przedstawienie 
w reżyserii aktorek Teatru Miejskiego w Gdyni im. 
Witolda Gombrowicza Marty Kadłub i Olgi Barbary 
Długońskiej. Wśród publiczności gośćmi była grupa 
z UTW Puck oraz mieszkańcy Redy. W pierwszej 
części mogliśmy zobaczyć pokaz taneczny słucha-
czek Uniwersytetu III Wieku w Redzie pod wodzą 
pani Joanny Bernaśkiewicz. Po występie były 
podziękowania dla twórczyń, osób wspierających 
„Grupę”, a także od władz miasta Redy.
- Ta kolejna teatralna przygoda przyniosła wszyst-
kim aktorom wiele wspaniałych wrażeń, radosnych 
doświadczeń i życiowej energii - mówi Zastępca 
Burmistrza Miasta Redy Łukasz Kamiński - Dzię-
kujemy za tak przepiękne widowisko i gratulujemy 
- dodaje.

Na scenie zagrały: Boginie – Ewa Rybołowicz, 
Grażyna Richert, Urszula Szabowicz, Arachne 
– Anna Mostek, Dziewanna – Ewa Rybołowicz, 
Marzanna- Grażyna Richert, Mokosz – Urszula 
Szabowicz, Bona Dea – Beata Morawska, Postać 
1- Elżbieta Lachowicz, Postać 2-Alicja Langner, 
Postać 3- Jadwiga Weber, Postać 4- Genowefa 
Kohnke, Postać 5- Krystyna Lubner, Postać 6- Lidia 
Wojnarowska, Postać 7- Maria Pioch, Postać 8- 
Maryla Piaskowska, Postać 9-Teresa Łukaszewska, 
Postać 10- Aleksandra Świątecka, Postać 11- Ewa 
Rybołowicz, Postać 12- Anna Mostek. Teksty: Marta 
Kadłub, choreografia – Marta Kadłub i Olga Barbara 
Długońska, kostiumy: Marta Kadłub i Olga Barbara 
Długońska oraz grupa artystyczna UTW Reda.

Źródło: UM Reda

PREMIERA SPEKTAKLU „TKANINA ŻYCIA”
REDA | Sala Fabryki Kultury w Redzie zapełniła się publicznością, aby obejrzeć pierwszą 
tegoroczną premierę grupy artystycznej UTW Reda.

fot. Michał Kaczmarek

Dzięki nowej inwestycji uczniowie zyskają nową 
przestrzeń do aktywności fizycznej. Budowla po-
wstanie na istniejącym już boisku i tym samym 
uczniowie w każdych warunkach będą mogli ćwi-
czyć oraz uprawiać sport. Hala będzie miała za-
plecze oraz ma być wyposażona także w wirtualną 
strzelnicę. Warto przypomnieć, że prawie w każdej 
szkole w gminie powstanie taki obiekt.

Pozyskano wielkie dofinansowania dzięki de-
terminacji urzędników oraz wójta w kwocie 13 
mln zł z programu Olimpia z Ministerstwa Sportu 
i Turystyki.

W ostatnim rozdaniu starano się o dofinanso-
wanie w programie Olimpia na postawienie hal 

sportowych przy szkole w Szemudzie i Bojanie. 
Wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie. Tym 
samym otrzymano prawie 5 mln zł wsparcia finan-
sowanego na te zadania. Wcześniej z tego projektu 
wpłynęły środki na szkołę w Koleczkowie, Częst-
kowie, Jeleńskiej Hucie oraz Łebieńskiej Hucie. 
Otrzymano na te 4 zadania już prawie 7,7 mln zł 
dofinansowania z Ministerstwa Sportu i Turystyki 
z programu Olimpia na postawienie hal spor-
towych. Program Olimpia przeznaczony jest na 
budowę przyszkolnych hal sportowych. Łącznie to 
prawie 13 mln zł na 6 inwestycji.

Źródło: UG Szemud

Umowa na projekt hali w Szemudzie podpisana
GMINA SZEMUD | Wójt wraz z wykonawcą wyłonionym w przetargu podpisał umowę na projekt 
budowy hali sportowej w Zespole Szkolno Przedszkolnym w Szemudzie.
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Bezpieczniej pod wiaduktem w Gościcinie
GMINA WEJHEROWO | Tegoroczna zima pozostawiła liczne ślady na gminnych drogach, w tym pod wiaduktem. Decyzją wójta odcinek ten przeszedł generalny remont.

Kilkukrotne roztopy i ujemne 
temperatury spowodowały, że 
na drogach pojawiły się liczne 
ubytki. Jednym z newralgicz-
nych miejsc, był przejazd pod 
wiaduktem kolejowym na uli-
cy Słonecznej w Gościcinie. 
Miejsce to pokonywane jest co-
dziennie przez setki pojazdów 
i powodowało duże utrudnie-
nia dla kierowców. Przez wiele 
lat w miejscu tym wykonywane 
były jedynie remonty cząstko-
we, które poprawiały sytuację 
jedynie na krótki czas. Aby sy-
tuacja uległa trwałej poprawie, 
wójt Przemysław Kiedrowski 
podjął  decyzję  o gruntow-
nej naprawie nawierzchni na 
wspomnianym odcinku.

- Stan nawierzchni pod wia-
duktem w Gościcinie stwarzał 
zagrożenie dla pojazdów ko-
rzystających z tego odcinka. 
Postanowiliśmy naprawić na-
wierzchnię gruntownie na całej 
szerokości, aby wreszcie korzy-
stanie z ulicy Słonecznej było 
bezpieczne i komfortowe. - za-
znaczył wójt Kiedrowski.

Naprawa polegała na usu-
nięciu górnej warstwy starej 
nawierzchni i ułożeniu nowej 
nakładki asfaltowej na odcinku 
80 metrów. Zadanie zostało 

wykonane w ciągu jednego dnia dzięki 
czemu utrudnienia były krótkotrwałe- 
ruch pojazdów został zamknięty na 6 
godzin a także skrócone zostały trasy 

autobusów komunikacji publicznej. 
Nad bezpieczeństwem na tymczaso-
wych przystankach dbał sołtys Gości-
cina - Marek Miotk.

Równocześnie trwają naprawy uszko-
dzonych nawierzchni w innych miej-
scach całej Gminy Wejherowo.

Źródło: UG Wejherowo
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Z programu mogą skorzystać mieszkańcy, którzy złożą w Wydziale Polityki 
Gospodarczej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Rumi 
prawidłowo wypełniony wniosek o przyznanie domku dla kota, a następnie, 
po zaakceptowaniu wniosku*, odbiorą budkę z siedziby Przedsiębiorstwa 
Usług Komunalnych w Rumi (ul. Dębogórska 148).Wnioskodawca, który 
zamierza ustawić domek dla kota, zobowiązany jest uzyskać na to pisemną 
zgodę właściciela terenu (jeżeli wnioskodawca nie jest właścicielem).

Wniosek dostępny jest na stronie urzędu miasta.
Wnioskodawca składając wniosek o przekazanie domku dla kota zobo-

wiązuje się do:
- dbania o czystość i porządek wewnątrz oraz wokół domku,
- kontrolowania liczebności kotów poprzez zgłaszanie zapotrzebowania na 

wykonanie zabiegów sterylizacji/kastracji przedstawicielom fundacji działa-
jącym na rzecz kotów wolno żyjących z terenu Rumi,

- niezwłocznego zgłaszania w Wydziale Polityki Gospodarczej, Mieszka-
niowej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Rumi przypadków dewastacji 
lub kradzieży otrzymanego w ramach programu domku,

- niezwłocznego zwrotu przyznanego domku – na wezwanie Urzędu, 
w przypadku stwierdzenia uciążliwości wynikających z jego umiejscowienia.

*weryfikacja oraz akceptacja wniosku będzie następowała w pok. 108 Wy-
działu Polityki Gospodarczej, Mieszkaniowej i Ochrony środowiska Urzędu 
Miasta Rumi, tel. 58 679 65 60.

Źródło: UM Rumia

Przekaż domek dla 
kotów wolno żyjących
RUMIA | Od wtorku trwa nabór wniosków o wydanie domku dla kotów 
wolno żyjących na terenie Rumi. Program w całości finansowany jest z budżetu 
miasta, a jego celem jest zapewnienie schronienia kotom wolno żyjącym.

fo
t. 

U
M

 R
um

ia

Porozumienie dotyczyło również powierzenia zadań Instytucji 
Pośredniczącej w ramach programu regionalnego „Fundusze 
Europejskie dla Pomorza 2021-2027”.
Zakres projektów
Dzięki zawartemu porozumieniu w najbliższych latach w 46 
samorządach zrealizowanych zostanie ponad 120 projektów 
z programu Fundusze Europejskie dla Pomorza 2021-2027.
Będą to m.in. budowa i przebudowa węzłów integracyjnych, bu-
dowa linii tramwajowej, dróg rowerowych i buspasów, wsparcie 
psychoterapeutyczne dla dzieci i młodzieży, termomodernizacja 
szkół, przedszkoli i budynków komunalnych, powiększenie po-
wierzchni zielonej, domy dziennego pobytu, świetlice i kluby dla 
seniorów, a także wsparcie dla imigrantów.
Dodatkowo w nowej perspektywie unijnej OMGGS zrealizu-
je pakiet 6 projektów transportowych w ramach Funduszy 
Europejskich na Infrastrukturę Klimat i Środowisko 2021-2027 
z dofinansowaniem w wysokości 450 mln zł.
Źródło: Gmina Luzino - samorząd.gov.pl Facebook

GMINA LUZINO | Wójt Gminy Luzino wraz z pozosta-
łymi samorządowcami skupionymi w stowarzyszeniu 
Metropolia Gdańsk-Gdynia-Sopot wziął udział w pod-
pisaniu porozumienia w sprawie realizacji instrumentu 
Zintegrowane Inwestycje Terytorialne.

fot. gdansk.pl/ Gmina Luzino - samorząd.gov.pl Facebook

METROPOLITARNE KORZYŚCI 
DLA LUZINA
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W Redzie, po 18 latach rządów, burmistrz Krzysztof 
Krzemiński poinformował, że nie kandyduje, ubiegając 
się jednocześnie o mandat radnego powiatu wejherow-
skiego z ramienia Koalicji Obywatelskiej.

Mateusz Richert jest kandydatem na burmistrza Redy , 
który jako jedyny otrzymał poparcie od struktur Platfor-
my Obywatelskiej zarówno miejskiej jak i powiatowej.

Jednym z kandydatów jest Mateusz Richert, radny od 
2014 roku, przewodniczący komisji przestrzennej – za-
wodowo związany z Pomorskim Biurem Planowania 
Regionalnego, gdzie pracuje jako urbanista, kierownik 
zespołu specjalistów. Ma na swoim koncie szereg publi-
kacji, m.in. jest współautorem Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Województwa Pomorskiego 2030 oraz 
opracowań środowiskowych do funduszy unijnych, 
a Województwo Pomorskie z Marszałkiem Mieczysła-
wem Strukiem na czele jest przedstawiane jako wzór 
do naśladowania w zakresie wykorzystania środków 
unijnych i realizacji ambitnych projektów unijnych. 
Pełni również rolę specjalisty w kaszubskim Etnotanku, 
dumnie przyznając się do swojego kaszubskiego pocho-
dzenia. 

W sobotę 24 lutego w siedzibie redzkiej biblioteki 
Mateusz Richert przedstawił mediom oficjalnie swój 
nowo powstały Komitet Wyborczy Wyborców Reda 
dla Mieszkańców, który utworzył z dwojgiem radnych 
miasta – dr Katarzyną Osiecką-Brzeską i Sebastianem 
Koziołem oraz ponad dwudziestoma redzkimi aktywi-
stami. Zaprosił do niego m.in. naukowców, prawnika, 
projektantkę zieleni, sportowców, przedstawicieli służb 

mundurowych oraz lokalnych przedsiębiorców. W fil-
mie na oficjalnym profilu na platformie Facebook swoją 
decyzję tłumaczył w ten sposób: Reda potrzebuje dobre-
go gospodarza, który będzie podejmował odważne  traf-
ne decyzje, a zarazem zadba o jej rozwój. Mam wiedzę 
i doświadczenie niezbędne do rozwiązywania naszych 
miejskich problemów (…). Poprzez współpracę z lokal-
nymi samorządami takimi jak Rumia czy Wejherowo, 
a także samorządem województwa pomorskiego oraz 
rządem, wiem jak przyciągnąć do Redy nowych inwe-
storów. Co istotne (…) takich , którzy stworzą atrakcyj-
ne miejsca pracy, tu będą odprowadzać podatki i będą 
razem z nami pracować dla rozwoju Redy.

Na spotkaniu zaprezentowano główne założenia pro-
gramu KWW Reda dla Mieszkańców, które można stre-
ścić w trzech przymiotnikach – Reda przyjazna, zielona, 
nowoczesna - odpowiadającym kolejnym obszarom 
funkcjonowania. Kandydat na burmistrza na samym 
początku spotkania zauważył, że chciałby miasta, z któ-
rego nie trzeba wyjeżdżać, by spędzać w nim czas oraz 
pracować i takiego, które jest dobrze przemyślane i za-
planowane, również przestrzennie. Wiąże się to z kolej-
nymi inwestycjami w infrastrukturę już funkcjonującą – 
szkoły, drogi, parki oraz powstawaniem nowych miejsc 
spędzania wolnego czasu, a także większą dostępnością 
do hal sportowych, ocienionych placów zabaw z praw-
dziwego zdarzenia czy nowego pełnowymiarowego 
boiska o sztucznej murawie. Oferta kulturalna ulegnie 
poszerzeniu, a MOSiR zaoferuje zajęcia sportowe dla 
ludzi w każdym wieku.

Richert zauważył, że możliwe są oszczędności dla 
miasta poprzez wymianę oświetlenia na ledowe, termo-
izolację miejskich budynków, czy założenie miejskiej 
spółki komunalnej, która miałaby odpowiadać za bieżą-
cą naprawę miejskich usterek i porządek. Zwiększeniu 
bezpieczeństwa w mieście miałoby być powstanie Straży 
Miejskiej oraz rozbudowa remizy OSP. Planowane jest 
także stworzenie nowej siedziby MOPS-u i budowa 
mieszkań komunalnych, na które można zdobyć dotacje.

Kandydat na burmistrza wskazał na potrzebę i plan 
przebudowy ulic: Spółdzielczej-Przemysłowej-Puckiej, 
skrzyżowania Wejherowskiej z Rzeczną i Torową, a tak-
że kompleksowego remontu ulicy Długiej w Redzie-
-Rekowie Dolnym, czy też szeregu ulic w Ciechocinie. 
Następnie podkreślił potrzebę współpracy miasta w za-
kresie promocji i wyznaczania terenów inwestycyjnych na 
jego obszarze, wzorem innych gmin z województwa. Spo-
ro miejsca poświęcił budowie najważniejszego polskie-
go przedsięwzięcia przyszłych lat – elektrowni jądrowej 
i związanych z nią szans dla Redy, np. drogi Via Marris.

Jednym z najgłośniej wybrzmiewających wątków była 
kwestia zazielenienia miasta. Zofia Dzielińska, kandy-
datka na radną, a prywatnie projektantka terenów zie-
lonych, opowiadała o Redzie, w której nietrudno byłoby 
o ławkę w cieniu, czy drzewa filtrujące zanieczyszczo-
ne powietrze. Poruszono również priorytetowy temat 

utworzenia nowych parków oraz powiększenia i uatrak-
cyjnienia już istniejącego, m.in. o tężnie, toalety czy 
wodny plac zabaw. Istotne dla komitetu będzie również 
zniwelowanie miejskich wysp ciepła i stworzenie zie-
lonych przestrzeni przyjaznych głównie dzieciom i se-
niorom. To właśnie do emerytów ma zostać skierowany 
program Kawa za złotówkę, który miałby ożywić życie 
społeczne, a jednocześnie zadbać o redzkie lokale.

Richert wskazał na potrzebę ścisłej współpracy Miasta 
Reda z PKP, bo bez niej nie uda się spełnić oczekiwań 
mieszkańców w postaci przebudowy budynku dwor-
ca kolejowego i odzyskania go na usługi dworcowe 
czy też przebudowy redzkich peronów oraz powstania 
nowych przystanków. Podkreślił potrzebę współpracy 
ponadpartyjnej z sąsiednimi gminami i ich włodarzami 
w kwestiach tak ważnych jak budowa drogi Via Marris, 
czyli przedłużenie Obwodnicy Trójmiasta z Gdyni do 
Władysławowa, czy też wspólna aranżacja terenów zie-
leni z władzami Rumi.

Na spotkaniu był obecny poseł Rafał Siemaszko, 
reprezentant powiatu wejherowskiego, który zade-
klarował pełne poparcie dla Richerta i pomoc przy re-
alizacji wyznaczonych celów. O tym, czy młodemu re-
dzianinowi uda się je zrealizować, wyborcy zadecydują już  
7 kwietnia.

Mateusz Richert jest bardzo pra-
cowitą, kompetentną osobą dającą 
szansę dla Redy na dynamiczny roz-
wój w zakresie nowych miejsc pra-
cy, zielonych terenów rekreacyjnych 
oraz zwiększenia oferty kulturalnej 
i szczególnie mi bliskiej tej sportowej. 
Mateusz jest świetnym kandydatem 
na burmistrza i deklaruję pełne zaan-
gażowanie w tematy inwestycyjne dla 
Redy  (modernizacja linii kolejowej 
i dworca, przedłużenie Obwodnicy 
Trójmiasta).

Reda dla mieszkańców według  
Mateusza Richerta – kandydata na burmistrza Redy

REDA | Kilkadziesiąt kilometrów od nas państwo polskie zainwestuje w najbliższym czasie setki miliardów złotych: we Władysławowie powstanie baza serwisowa 
do obsługi morskich farm wiatrowych, pod Puckiem kopalnia soli potasowej, a w gminie Choczewo elektrownia jądrowa. Na Pomorze spłyną ogromne fundusze, 
czyli szanse, z jakimi do tej pory nie mieliśmy do czynienia. Pytanie, co my – jako Reda – z tym zrobimy? To zależy również od Państwa głosów na konkretnych 
kandydatów, podczas najbliższych wyborów samorządowych – przestrzegał Mateusz Richert podczas otwarcia kampanii wyborczej swojego komitetu.

”

M.Richert

Zdjęcie Komitetu z posłem R. Siemaszko
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Trzecia Droga zainaugurowała 
kampanię wyborczą

POWIAT | W poniedziałek Koalicyjny Komitet Wyborczy Trzecia Droga rozpoczął kampanię wyborczą do powiatu wejherowskiego. Kandydaci Trzeciej 
Drogi przedstawili swój program wyborczy do powiatu, który obejmuje kompleksowe działania w zakresie edukacji, zdrowia oraz infrastruktury, ma-
jące na celu poprawę jakości życia mieszkańców. Przewiduje także inicjatywy wspierające lokalną przedsiębiorczość i ochronę środowiska.

Trzecia Droga w wyborach samorządo-
wych wystawi swoich kandydatów do Rady 
Powiatu Wejherowskiego.

- Trzecia Droga do powiatu reprezento-
wana jest przez przedstawicieli Polskiego 
Stronnictwa Ludowego, Polski 2050 i samo-
rządowców, którzy znaleźli linię porozumie-
nia i wspólne punkty programu wyborczego 
- przedstawił Bogusław Suwara otwierając 
konwencję Trzeciej Drogi. - Dla nas najważ-
niejszy jest program wyborczy, a dopiero 
później ludzie na listach, którzy będą ten pro-
gram realizowali.

Jak zapewnił Bogusław Suwara, kandy-
datury nie są przypadkowe. Kandydaci 
reprezentują wszystkie środowiska społecz-
no-gospodarcze z powiatu wejherowskiego, 
co jest dużym atutem listy Trzeciej Drogi.

Kandydaci z doświadczeniem, wiedzą 
i kompetencjami

- Kandydaci posiadają duże doświadczenie, 
wiedzę, kompetencje oraz świeże spojrzenie 
na problemy i gotowość na czekające ich 
wyzwania – mówi Bogusław Suwara. - Wie-
rzę, że każdy z nas z sukcesem wykorzysta 
je w działaniach na rzecz poprawy jakości 
życia mieszkańców powiatu wejherowskiego. 
Zależy nam na zrównoważonym rozwoju, 
gdzie troska o społeczność idzie w parze z dy-
namicznym rozwojem gospodarczym.

Jak podkreślają kandydaci Trzeciej Dro-
gi, rozpoczęcie kampanii, przynosi nową 

nadzieję na przyszłość powiatu wejherow-
skiego, kierując społeczność w stronę har-
monijnego rozwoju i wzmacniając jej głos 
w procesie decyzyjnym.

- Bardzo ważna jest transparentność 
i otwartość w zarządzaniu, dialog z miesz-
kańcami i współpraca z organizacjami spo-
łecznymi – podkreśla Bożena Szczypior. 
– Program Trzeciej Drogi opiera się na war-
tościach solidarności, sprawiedliwości spo-
łecznej i partycypacji obywatelskiej.

Podwaliny do powstania Koalicyjne-
go Komitetu Wyborczego Trzecia Droga 
w okręgach wyborczych powiatu wejhe-
rowskiego stworzyli: Piotr Stec i Jacek Pału-
bicki z Polski 2050, Stanisława Bujanowicz 
i Łukasz Lesner z Polskiego Stronnictwa 
Ludowego oraz samorządowcy – Bożena 
Szczypior i Bogusław Suwara.

Gościem konwencji powiatowej Trzeciej 
Drogi w Wejherowie była poseł Magdalena 
Sroka i Emil Rojek reprezentujący władze 
statutowe Polski 2050 Szymona Hołowni. 
Główne tezy programu wyborczego Trzeciej 
Drogi przedstawili Bogusław Suwara - sa-
morządowiec z Wejherowa i Łukasz Lesner, 
szef powiatowych struktur Polskiego Stron-
nictwa Ludowego oraz Jacek Pałubicki szef 
struktur powiatowych Polski 2050.

Kolejne spotkanie Trzeciej Drogi zaplano-
wano na 12 marca, gdzie o godz. 17 w sali 
konferencyjnej Wejherowskiego Centrum 
Kultury, zostaną przedstawione listy kan-
dydatów we wszystkich sześciu okręgach 
wyborczych Trzeciej Drogi w Wejherowie. 

Program Wyborczy Trzeciej Drogi obej-
muje wszystkie obszary działalności po-
wiatu, a szczególności:

· Edukację – rozwój szkolnictwa – utwo-
rzenie filii uczelni wyższej; rozwój szkolnic-
twa branżowego uwzględniającego aktualne 
potrzeby rynku pracy;

· Ochronę zdrowia – skrócenie czasu 
oczekiwania do lekarzy pierwszego kon-
taktu i specjalistów; usprawnienie pracy 
oddziałów SOR;

· Transport publiczny – modernizacja 
i budowa sieci dróg powiatowych; uspraw-
nienie międzygminnych połączeń autobu-
sowych;

· Pakiet obywatelski – usuwanie barier 
architektonicznych; punkt obsługi komu-

nikacji w każdej gminie; skrócenie czasu 
oczekiwania na pozwolenie na budowę;

· Bezpieczeństwo – wsparcie Państwowej 
Straży Pożarnej i Policji;

· Przedsiębiorczość – utworzenie inkuba-
tora przedsiębiorczości – pomoc w pozyski-
waniu dotacji, innowacyjnych technologii, 
szkoleń; pomoc przedsiębiorcom w zakresie 
współpracy z instytucjami powiatowymi 
m.in. Urząd Pracy;

· Ekologia i ochrona środowiska – elek-
trownia jądrowa; budowa odnawialnych 
źródeł energii;

· Sport i Kultura – budowanie turystycz-
nej powiatu wejherowskiego; rozwój sportu 
powiatowego.
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Kulinarny maraton rzeźbiarski 
zakończony sukcesem

POWIAT | Praca w gastronomii zachęciła go do zgłębiania tajników carvingu, w którym odnajduje się wręcz po mistrzowsku. Dowodem jest 
zdobycie złotego medalu Olimpiady Kulinarnej przez Wejherowianina Grzegorza Gniecha. 

Wrócił Pan z IKA – Olimpiady Ku-
linarnej, która jest najstarszym i naj-
większym konkursem sztuki kulinarnej 
na świecie. Jak czuje się złoty medalista 
w kategorii carvingu?

Niesamowicie szczęśliwy i niesamo-
wicie zmęczony. Rozmawiamy świeżo 
po moim przyjeździe. Właśnie podróż 
powrotna była znakomitym czasem na 
przemyślenia, ostudzenie emocji, które 
po chwili ponownie same eksplodowały 
w głowie. Choć trudno pozbierać myśli 
po dwutygodniowym rzeźbieniu, bo tyle 
trwało ostateczne przygotowanie pracy 
wystawowej. Trudno też uwierzyć, że jest 
już po wszystkim. Choć budząc się na-
stępnego dnia we własnym łóżku, czułem 
się podwójnie szczęśliwy, bo wyspałem 
się i dotarło do mnie, jaki osiągnąłem 
sukces. 

Jaka była Pana pierwsza reakcja po 
ogłoszeniu werdyktu?

Euforia, ulga, szczęście, wdzięczność! 
To jest splot wielu emocji, które trudno 
opisać  słowami. Tej radości towarzyszy 
dość spore wyczerpanie fizyczne. Pro-
wadzący ceremonię podczas odczytania 
wyników konkursu wyczytuje nazwisko. 
Z chwilą, gdy człowiek zbliża się do sceny, 

narastają emocje. Nie wiadomo, jakie 
padną słowa, ale z momentem wejścia na 
scenę imię i nazwisko wykrzyczane jest 
już pełnym zdaniem: „Grzegorz Gniech 
– Gold medal !!”. Wówczas poczułem 
się lekko na sercu i ciele. Zaczynało się 
szczęście, a kończyła wyprawa krzyżowa.  

Ma Pan na koncie wiele sukcesów 
w sztuce carvingu m.in.: mistrzostwo 
świata, czy mistrzostwo Polski. Czy to 
wyróżnienie wywalczone w Niemczech 
jest największym w dotychczasowej ka-
rierze gastronomicznej?

Stawiam na równi osiągnięcia z Pucha-
ru Świata i Międzynarodowej Olimpia-
dy Kulinarnej IKA. W obu zmaganiach 
zdobyłem złote medale. Z tym że na IKA 
wywalczyłem dwa krążki. W 2020 roku 
po raz pierwszy, a w tym podtrzymałem 
osiągnięcie z poprzedniej Olimpiady. 
Niemniej złoto w tych konkursach jest 
moim największym osiągnięciem w ka-
rierze gastronomicznej.

Jak wyglądała praca nad zwycięską 
rzeźbą i skąd czerpał Pan inspirację przy 
jej tworzeniu?

Długo i ekscytująco. Jury kładzie 
ogromny nacisk na symetrię, dokładność, 

precyzję. Taką pracę trzeba sobie do-
słownie zaplanować przy cyrklu i linijce, 
w głowie i na papierze. Nie ma mowy 
o potknięciach, błędach. Sukces to brak 

błędów. Choć dużą rolę gra kunszt, ar-
tyzm, pomysł i oryginalność wzoru, który 
zawsze podnosi punktację. Dbam o to, 
aby tworzyć nowe ściegi, nowe cięcia. 

Grunt to stworzyć plan i trzymać się go 
w 90%. Pozostałe 10 to zmiany nieunik-
nione, które powstają podczas pracy nad 
rzeźbą. Przy tworzeniu pracy najważniej-
szy jest spokój i poczucie stabilności pod 
każdym względem. Mam to szczęście, że 
wokół mnie jest grono życzliwych ludzi. 
Chciałbym podziękować wszystkim Part-
nerom i Sponsorom.  

Wracając do początków, w jakich oko-
licznościach trafił Pan do świata ca-
rvingu?

Dla mnie carving to odnoga gastrono-
mii, ponieważ interesuje mnie tylko ten 
związany z rzeźbieniem w warzywach 
i owocach. Z zawodu jestem kucharzem 
i to właśnie praca w gastronomii otwo-
rzyła mi oczy na coś więcej niż kulinaria 
w czystym tego słowa znaczeniu. Lubię 
estetykę, zaskakiwać i być zaskakiwany. 
Jesteśmy wzrokowcami, dlatego sposób 
zaprezentowania potrawy jest równie 
ważny jak jej smak. Idąc tym śladem, 
z każdym rokiem docierałem do najgłęb-
szych tajników carvingu. Reasumując, 
kuchnia była dla mnie kluczem do ca-
rvingu, który wybrukował mi drogę do 
sukcesu.

Co dalej?
Jestem instruktorem carvingu, dlatego 

codziennie mam styczność z krzewie-
niem wiedzy o tej sztuce. Jeśli chodzi 
o starty w zawodach, to nie wykluczam 
tego. Jest plan na carving, ale na razie 
nie chcę o tym mówić. Mogę zdradzić, że 
wszyscy niedługo ujrzą tę sztukę w no-
wym wydaniu. Na razie zapraszam do 
zajrzenia w głąb albumu „W Parze”, któ-
ry stworzyliśmy wraz z Szefem Kurtem 
Schelerem. Jest to nasz wspólny projekt, 
w którym gastronomia spotyka się z ca-
rvingiem.

Rozmawiał: Przemysław Schenk



www.gwe24.pl/aktualności Piątek, 01 marzec 20248

10-lecie Wejherowskiego Stowarzyszenia 
na rzecz Osób z Autyzmem

WEJHERWO | W auli Powiatowego Zespołu Kształcenia Specjalnego w Wejherowie 10-lecie swojej działalności świętowało Wejherowskie 
Stowarzyszenie na rzecz Osób z Autyzmem.

Z okazji jubileuszu prezydent Wejherowa 
Krzysztof Hildebrandt uhonorował Stowa-
rzyszenie Miniaturą Statuetki Jakuba Wej-
hera, którą podczas uroczystości wręczył 
Arkadiuszowi Raguzie zastępca prezydenta 
Arkadiusz Kraszkiewicz.

- W imieniu Prezydenta Miasta Wejhero-
wa dziękuję wszystkim, którzy tworzyli to 
stowarzyszenie i nadal w nim działają. Za-

rządowi i członkom Stowarzyszenia życzymy 
satysfakcji, entuzjazmu i sił do dalszej pracy. 
Dziękujemy za profesjonalizm, wytrwałość, 
oddanie, pasję  i kreatywną postawę wobec 
codziennych wyzwań. Niech Państwa za-
angażowanie owocuje ciągłym rozwojem 
Stowarzyszenia oraz przekłada się na sukcesy 
i wdzięczność osób objętych Waszą pomocą 
– powiedział Arkadiusz Kraszkiewicz doda-

jąc, że prezes Arkadiusz Raguza za swoją ak-
tywność i zaangażowanie otrzymał również 
Nagrodę Prezydenta Miasta Wejherowa.

Podczas obchodów 10-lecia Stowarzy-
szenie wyłożyło do wglądu swoje kroniki 
oraz zaprezentowało pokaz zdjęć ukazują-
cych codzienną pracę, zajęcia, rehabilita-
cje, spotkania a także wycieczki. O genezie 
tworzenia Stowarzyszenia przypomniała 
dyrektor PZKS Małgorzata Woźniak. Prezes 
Stowarzyszenia Arkadiusz Raguza podzię-
kował samorządom i instytucjom za pomoc, 
wsparcie i współpracę wręczając pamiątko-
we podziękowania.

Podziękowania otrzymali m.in. Prezydent 
Miasta Wejherowa, Starosta Wejherowski, 
Urząd Gminy Wejherowa, PZKS, PCPR, 
DPŚ, WCJ, MOPS, ZUK, stowarzyszenia  
sportowe – WKKiSS Apollo, Klub Motocy-
klowy Nine Six MC Poland North, a także 
prywatni sponsorzy jak np. Graal S.A., Cu-
kiernia K. Wenta, Cukiernia Jeżyk, Sklep 
Lila, Michał Szmytka i inni.

- Dzisiejszy Jubileusz jest uwieńczeniem 
naszej 10-letniej działalności, której głównym 
celem jest wspieranie osób niepełnospraw-
nych, szczególnie osób ze spektrum autyzmu. 
To również powód do zadowolenia i satys-

fakcji dla naszego Stowarzyszenia. Cieszymy 
się, że możemy funkcjonować i rozwijać się, 
co zawdzięczamy współpracy z samorząda-
mi, instytucjami, sponsorami i wszystkimi 
ludźmi, którzy okazują nam wsparcie i zro-
zumienie – mówi Arkadiusz Raguza, prezes 
Wejherowskiego Stowarzyszenia na rzecz 
Osób z Autyzmem. Zapewnił też, że czynią 
wszystko co możliwe, aby osoby dotknię-
te spektrum autyzmu, mogły żyć godnie 
w społeczeństwie i żeby były szczęśliwe.

Na ręce Prezesa Raguzy wpłynęło wiele 
gratulacji i życzeń od zaproszonych gości. 
Jubileusz uświetnił koncert kwintetu akor-
deonistów z Państwowej Szkoły Muzycznej 

I stopnia w Wejherowie, który zapowiadał 
nauczyciel muzyki i znakomity akordeoni-
sta Ryszard Borysionek.

Był też poczęstunek przy kawie, ciastach 
i jubileuszowym torcie.

W uroczystości uczestniczyli m.in. Wice-
starosta Wejherowski Jacek Thiel, wójt gm. 
Wejherowo Przemysław Kiedrowski, wice-
przewodniczący Rady Miasta Wejherowa 
Leszek Szczypior, dyrektor ZUK Andrzej 
Gorczycki, wicedyrektor MOPS Emilia Ma-
rzejon, komendant Straży Miejskiej Zenon 
Hinca, nadleśniczy Jacek Szulc i inni.

Źródło: UM Wejherowo

fo
t. 

U
M

 W
ej

he
ro

w
o

Unyime Linus Etuk to talent, który 
od dłuższego czasu rozwija się dzięki 
wsparciu otrzymywanemu z Polski, 
w tym z rumskiej parafii pw. św. Józefa 
i Judy Tadeusza na Zagórzu. Teraz 
przyszła pora na wyjście z pracami 
w szeroki świat i cykl wystaw w Polsce.

Sukces wernisażu
We wtorek 27 lutego w rumskiej bi-

bliotece odbył się wernisaż wystawy 
„Love & Humanity”. Można było przyj-
rzeć się z około 90 pracom, które będą 
dostępne w Stacji Kultura do 2 marca 
oraz poznać osobiście ich autora oraz 
wysłuchać jego historii.

– To, że mogę tutaj być z wami to 

dla mnie prawdziwe błogosławieństwo. 
To moja pierwsza wystawa, na której 
jestem obecny osobiście i na dodatek 
od razu w Polsce, poza granicami Ni-
gerii. Jest to spełnienie moich marzeń 
jako artysty. Tytuł „Love & Humanity” 
oznacza tyle, że sam doświadczyłem 
wiele miłości i człowieczeństwa z wa-
szej strony, dzięki której mogę być tutaj 
dzisiaj  – mówił podczas wernisażu 
w Stacji Kultura Unyime Linus Etuk, 
autor prac.

Poruszająca historia
Artysta  pochodzi  z  miasta  Uyo, 

wspieranego przez społeczność parafii 
pw. św. Józefa i Judy Tadeusza. Przez 

lata z kościoła znajdującego się na 
rumskim Zagórzu prosto do Afryki 
płynęły m.in. fundusze na budowę no-
wej szkoły, stypendia dla dzieci i mło-
dzieży czy paczki. Przykład Etuka to 
jeszcze szersze spojrzenie na kwestię 
międzynarodowego wsparcia. Jego po-
tencjał udało się dostrzec właśnie przy 
okazji misyjnej pomocy.

– Wśród wysyłanych paczek były też 
takie adresowane bezpośrednio na nie-
go. Sztalugi, farby olejne, plakatowe, 
pędzle i wszystko, czego malarz po-
trzebuje do realizowania dzieł. Pięć 
lat temu Etuk przysłał około 80 prac, 

z czego większość zakupili podczas wy-
stawy w klubie parafialnym nasi pa-
rafianie i goście. Nasz bohater istnieje 
więc w rumskiej rzeczywistości właśnie 
w postaci obrazów, które pojawiają się 
w naszych domach – wyjaśniał ksiądz 
prałat Tadeusz Gut, proboszcz parafii 
pw. św. Józefa i Judy Tadeusza.

We wsparcie artystycznej kariery 
młodego Nigeryjczyka zaangażowali 
się lokalni społecznicy związani z ak-
cją „Pomaganie ma znaczenie”. Miesz-
kańcy Rumi, Monika i Ariel Kamińscy, 
zajęli się organizacją całej podróży 
Unyime Linusa Etuka do Polski, gdzie 

w lutym i marcu twórca prezentuje 
swoje prace podczas łącznie 4 wystaw.

W działania zaangażowały się m.in. 
miasta Rumia i Gdynia, gdyńskie Li-
ceum Sztuk Plastycznych czy tamtejsza 
galeria ART39, a także lokalne media, 
instytucje kultury i inne podmioty.

Natomiast sam Unyime Linus Etuk 
w twórczości stara się zawierać własną 
energię, inspirację społeczeństwem 
i wydarzeniami społecznymi, a także 
próbuje skłaniać do zagłębienia się 
w naturę i prawdę.

Źródło: UM Rumia

Niezwykła wystawa z Nigerii w Rumi
RUMIA |  „Love & Humanity” to wystawa nigeryjskiego artysty amatora, która pod koniec lutego została zaprezentowana w Stacji Kultura.
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Szkolenia i wykłady. Tydzień z Zarządzaniem 
Kryzysowym w Gminie Szemud

GMINA SZEMUD | Członkowie Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP w Szemudzie udali się do WBiZK w Gdańsku w ramach Tygodnia z Zarządzaniem Kryzysowym.

Spotkali się tam z Panią Wojewodą Beatą 
Rutkiewicz. Później udali się do Centrum 
Powiadamiania Ratunkowego, aby jeszcze 
lepiej zgłębić procedury na różnych szcze-

blach. W drodze powrotnej z Gdańska 
kolejnym punktem było Powiatowe Cen-
trum Zarządzania Kryzysowego w Wejhe-
rowie. Dzięki temu jeszcze lepiej członkowie 

Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
w Szemudzie będą współpracować z Gmin-
nym Centrum Zarządzania Kryzysowego 
w Szemudzie.

Dalszy przebieg szkoleń
Drugim ważnym wydarzeniem dla 

wszystkich mieszkańców była możliwość 
wzięcia udziału w szkoleniu w Centrum Sa-
morządowym w Szemudzie z mieszkańcem 
gminy Borysem Romanko z broni  podstaw 
strzelectwa. Blisko 50 osób zaznajomiło się 
z różnymi rodzajami broni oraz zdobyli 
wiedzę i przeszkolenie, jak bezpiecznie jej 
używać. Dodatkowo odbędą się także za-
jęcia praktyczne w późniejszym terminie 
dla całej grupy. Warto przypomnieć, że 
w ramach tych wydarzeń przywitano nowy 
wóz strażacki, który trafił do OSP Łebno. 
W wydarzeniu wzięło udział około 650 

osób. Dobre wyposażenie straży pożarnej to 
także większa mobilność i bezpieczeństwo. 
Jest to kolejny ważny element Zarządzania 
Kryzysowego, a wiadomo, że trzeba być 
przygotowanym na różne zdarzenia. 

Na zakończenie Tygodnia z Zarządzaniem 
Kryzysowym 20 lutego odbyła się konferen-
cja z bezpieczeństwa i otwarcie Gminnego 
Centrum Zarządzania Kryzysowego w Sze-
mudzie. Wszystkie wydarzenia objęte były 
Patronatem Honorowym Wojewody Po-
morskiego Beaty Rutkiewicz oraz Akademii 
Marynarki Wojennej w Gdyni.

Źródło: UG Szemud
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W ramach szkolnego festiwalu naukowego ucznio-
wie przygotowali eksperymenty oraz projekty 
łączące różne dziedziny nauki (matematyka, fizyka, 
plastyka, astronomia). W projektach mogliśmy 
znaleźć ciekawostki o noblistach i pierwiastkach, 
poznać zasady rozszyfrowania enigmy, czy też 
obejrzeć Układ Słoneczny przez okulary z techno-
logią VR.
Jak informuje dyrektor szkoły Olga Tomaszewska 
prace nad przygotowaniem projektów i ekspo-
zycji trwały 1,5 miesiąca i wymagały od uczniów 
mnóstwo pracy i zaangażowania. Szkolny Festwial 

Naukowy wzbudził duże zainteresowanie wszyst-
kich uczniów naszej szkoły, co potwierdza że warto 
było podjąć się jego organizacji.
- Uczniowie z naszej szkoły zdobyli ogrom nowej 
wiedzy np. na temat szczepionek oraz ich wyna-
lazców. W Dniu Nauki Polskiej oprócz zdobywania 
nowej wiedzy, promowaliśmy polskich naukowców, 
o których wbrew pozorom tak mało wiemy - dodaje 
Małgorzata Nowakowska,  nauczycielka prowadzą-
ca turniej wiedzy podczas festiwalu.

Źródło: UM Wejherowo

SZKOLNY FESTIWAL NAUKOWY W „DZIEWIĄTCE”
WEJHERWO | Z okazji Dnia Nauki Polskiej w Szkole Podstawowej nr 9 zorganizowa-
no Szkolny Festiwal Naukowy, w którym wzięli udział uczniowie klas VI, VII i VIII. 
Honorowy oraz merytoryczny patronat na wydarzeniem objął Tomasz Rożek - fizyk, 
naukowiec, założyciel fundacji „Nauka. To Lubię”.

fot. UM Wejherowo

Policjanci w środę otrzymali dwa zgłoszenia o kra-
dzieży rowerów. Jak ustalili funkcjonariusze jeden 
z rowerów został ukradziony ze stojaka na rowery 
przed sklepem. Jednoślad nie był niczym zabezpie-
czony przed kradzieżą. Kolejny rower został ukra-
dziony z klatki schodowej. W tym przypadku był za-
bezpieczony, ale to zabezpieczenie nie powstrzymało 
złodzieja. Teraz sprawami zajmują się śledczy.

Policjanci przypominają i apelują:
Nie pozostawiaj roweru na klatce schodowej, 

przed domem czy w innym miejscu, zwłaszcza bez 
żadnych zabezpieczeń. To właśnie w tych miejscach 
najczęściej dochodzi do kradzieży.

Można w znacznym stopniu utrudnić kradzież ro-
weru, a nawet zniechęcić do niej, stosując odpowied-
nie dobrej jakości zabezpieczenia — specjalne łań-
cuchy, zamki czy kabłąki. Zabezpieczenie najlepiej 

załóż pomiędzy ramą i kołem, a także przymocuj do 
stałego elementu otoczenia. Jeżeli musisz pozostawić 
rower w miejscu ogólnodostępnym, w miarę możli-
wości wybieraj te objęte zasięgiem monitoringu. To 
może odstraszyć złodzieja lub w przypadku utraty 
jednośladu pomóc Policji ustalić sprawcę czynu.

Dodatkowo należy pamiętać:
- postaw na profesjonalne zabezpieczenie, warto 

skorzystać z mocnych i profesjonalnych blokad, 
dobrej jakości,

- dwa zabezpieczenia są lepsze niż jedno,
- stosujmy linki rowerowe zawsze – odchodząc 

nawet na chwilę, przypnijmy rower do nieruchomej 
części otoczenia. Linka powinna trzymać ramę 
razem z kołem, dobrym zabezpieczeniem jest tzw. 
„U-LOCK" – blokada w kształcie literki U.

Źródło: KPP Wejherowo

Zabezpiecz rower przed kradzieżą
POWIAT | W związku z tym, że pogoda za oknem sprzyja miłośnikom jednośladów wiele osób powró-
ciło do korzystania z rowerów. Kiedy pozostawiamy rower bez żadnego nadzoru w miejscu ogólnodo-
stępnym, należy pamiętać o jego odpowiednim zabezpieczeniu.
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Niech spoczywa w pokoju

Pogrążonej w żalu Rodzinie i Bliskim
wyrazy współczucia

składają:

OGŁOSZENIE 34/2024/PR-Media-Group/DB

„Umarłych wieczność dotąd trwa, dokąd pamięcią im się płaci”. 
      Wisława Szymborska

ŚP. ELŻBIETY 
ROGALI-KOŃCZAK

Z ogromnym smutkiem i wielkim żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

wieloletniego samorządowca, Burmistrza Miasta Rumi w latach 2002-2014  
oraz Radnej Rady Powiatu Wejherowskiego I kadencji (1999-2002).

Przewodniczący Rady 
Powiatu Wejherowskiego 

Józef Reszke
wraz z Radnymi

Starosta Wejherowski 
Gabriela Lisius

wraz z Zarządem Powiatu
i Współpracownikami

Historia zespołu to moment kiedy grupka mło-
dych zapaleńców zaczęła grać na ulicach Starego 
Miasta Gdańska bawiąc się bluesem. Zespół wy-
grał najważniejsze polskie festiwale bluesowe tj. 
Rawa Blues ,Water Blues festiwal i wiele innych. 
W 2018 r. nominowany do International Blues 
Challenge Memphis T.N. USA. W 2015 r. powstał 
autorski album o zaczepnym tytule „Fishing & 
Processing”, który został bardzo dobrze przyjęty 
przez fanów i media w całej Polsce

- Zespół tworzą zawodowi muzycy oddani mu-
zyce bluesowej, od lat konsekwentnie kształtujący 
swój wizerunek - mówi Dyrektor Fabryki Kultury 

Tomasz Wiśniewski. - W czasie koncertu mogliśmy 
usłyszeć rytmy w stylu Nashville - dodaje.

Koncert bardzo spodobał się redzkiej publicz-
ności. Tuż po nim można było nabyć płytę ze-
społu „Fishing & Processing” wraz z autografem. 
Dla redzian zagrali:  Robert Tyszka - wokal, 
harmonijka, Piotr Augustynowicz – gitara, Adam 
Zagrodzki – perkusja, Tomasz Nowik – gitara 
basowa.

Więcej nadchodzących wydarzeń na www.fa-
brykakultury.pl.

Źródło: UM Reda

Kolejny koncert z cyklu 
„Jazz w Fabryce Kultury”
REDA | W Fabryce Kultury w Redzie zagrała trójmiejska formacja rhythm & bluesowa, Cotton Wing.
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INFORMACJA 

Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce 

nieruchomościami (tekst jednolity Dz. U. z 2023, poz. 344 ze zm.) 

STAROSTA WEJHEROWSKI
informuje,

że w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wejherowie, ul. 3 Maja 4 oraz na 

stronach internetowych: www.bip.powiatwejherowski.pl, www.powiatwej-

herowski.pl, www.uwgdansk.ssdip.bip.gov.pl zamieszczono, przez okres 

21 dni, wykaz nr II/2024 części nieruchomości gruntowej, stanowiącej 

własność Skarbu Państwa, przeznaczonej do dzierżawy w trybie bezprze-

targowym, oznaczonej ewidencyjnie jako część działki nr 3/6 i część działki 

nr 3/7, obręb Kierzkowo, gmina Choczewo.

Wykaz wywieszono w dniu 28 lutego 2024 r.

OGŁOSZENIE 36/2024/PR-Media-Group/DB

Ekipa wykonawcy od poniedziałku pracuje na odcinku 
od ul. Włókienniczej do wysokości łącznika z ul. Komba-
tantów. 
Prace potrwają nie dłużej niż do połowy sierpnia tego 
roku i będą warte ponad 495 tys. złotych. W ramach 
remontu zostanie wykonana nowa nawierzchnia ulicy 
i krawężniki, ponadto zostanie wyregulowana kanaliza-
cja deszczowa oraz odtworzone elementy bezpieczeń-
stwa ruchu drogowego.
Źródło: UM Rumia

RUMIA | Ruszył remont ulicy Żwirowej w Rumi. Na mo-
dernizację tej drogi udało się pozyskać dofinansowanie.

fot. UM Rumia

CIĄG DALSZY NAPRAWY DRÓG



www.gwe24.pl/aktualnościPiątek, 01 marzec 2024 11

składa

OGŁOSZENIE 18/2024/PR-Media-Group/DB

 "Nie umiera ten, kto trwa w pamięci żywych”
Ks. J. Twardowski

Ś.P. ELŻBIETY 
ROGALA-KOŃCZAK

Wyrazy głębokiego współczucia
Rodzinie i Bliskim z powodu śmierci

Radnej Rady Miejskiej Rumi 
I i II kadencji w latach 1990-1998 

Burmistrza Miasta w latach 2002-2014

Krzysztof Woźniak 
Przewodniczący Rady Miejskiej Rumi 

wraz z Radnymi

Michał Pasieczny 
Burmistrz Miasta Rumi

wraz z pracownikami Urzędu

OGŁOSZENIE 37/2024/PR-Media-Group/DB

 "Śpieszmy się kochać ludzi, tak szybko odchodzą...”
Ks. J. Twardowski

Ś.P. ELŻBIETY 
ROGALA-KOŃCZAK

Z głębokim smutkiem i żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Naszej Koleżanki Samorządowca,

Burmistrza Miasta Rumi w latach 2002 - 2014

wieloletniego działacza samorządowego  
w Radzie Miejskiej Rumi oraz Radzie Powiatu Wejherowskiego. 

Rodzinie i Bliskim
wyrazy głębokiego współczucia

oraz słowa otuchy i wsparcia
składają:

Kazimierz Okrój 
Przewodniczący  Rady Miejskiej

wraz z radnymi

Krzysztof Krzemiński 
Burmistrz Miasta Redy
wraz z pracownikami

składa

OGŁOSZENIE 35/2024/PR-Media-Group/DB

    "Nie umiera ten, 
kto trwa w pamięci żywych”

Ks. J. Twardowski

ELŻBIETY 
ROGALI-KOŃCZAK

Z głębokim smutkiem i żalem
przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Burmistrz Rumi w latach 2002-2014

Pogrążonej w żałobie Rodzinie, Przyjaciołom 
i wszystkim, którzy opłakują śmierć Śp. Elżbiety Rogali-Kończak

składamy najszczersze wyrazy współczucia.

Jacek Gafka 
Przewodniczący Rady Miasta Wejherowa

wraz z radnymi

Krzysztof Hildebrandt 
Prezydent Miasta Wejherowa
wraz ze wsółpracownikami

Nekrologi  
i  

kondolencje
Zamów!

d.bieszke@expressy.pl 
 660 731 138
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Całość zadania zrealizowana zostanie za kwotę 2 115 
285,79 zł. Na wykonanie powyższego zadania Gmina 
Gniewino otrzymała dofinansowanie z programu 
Polski Ład w wysokości 2 000 000,00 zł. Fotorelacja 

przedstawia pierwszy etap prac tj. rozbiórki istnie-
jącego budynku, który służył lokalnej społeczności 
przez ponad 20 lat.

Źródło: UG Gniewino

NOWA REMIZA DLA OSP CHYNOWIE
GMINA GNIEWINO | Trwają prace budowlane nad realizacją zadania pn. "Budowa remizy 
ochotniczej straży pożarnej wraz z domem sołeckim w miejscowości Chynowie".

fot. UG Gniewino

To już kolejny występ artystyczny uczniów „dzie-
wiątki”. Tym razem aktorami widowiska były dzie-
ci z zerówek: A – aniołki, B – bystrzaki i C - cu-
kiereczki. Na całość programu złożyły się piosenki 
i recytacje wierszy o zimie, a także układy taneczne 
z elementami ruchu scenicznego przy muzyce. Na 
koniec wszystkie dzieci zaśpiewały wspólnie pio-
senkę „Zima lubi dzieci”. Program przygotowały 
Natalia Fleger, Dorota Borowiec i Anna Brzezicka. 
Scenografia została opracowana przy współpracy 
z Beatą Hinc. Przy konsoli czuwała pani Kasia, 
a w roli konferansjerki wystąpiła Dorota Doering.

- Zależy mi na tym, aby w naszej szkole działo się 
dużo i cyklicznie na każdym poziomie klasowym, 
a także żeby dzieci miały okazję do publicznych 

prezentacji. W trakcie przedstawienia widać było, 
że dzieci nawet w solowych wystąpieniach radziły 
sobie bardzo dobrze – podkreśla dyrektor szkoły 
Olga Tomaszewska dodając, że dziecko występując 
na scenie od najmłodszych lat uczy się kontaktu 
z publicznością, nabiera odwagi i pewności siebie, 
a to dobrze rokuje na przyszłość.

Wśród gości na widowni oprócz rodziców, 
dziadków i opiekunów, zasiedli się m.in. zastępca 
prezydenta Wejherowa Arkadiusz Kraszkiewicz, 
dyrektor SP 9 Olga Tomaszewska, wicedyrektorzy 
szkoły – Anna Klawiter-Phonke, Anna Wróblew-
ska i Wojciech Kurowski oraz przewodnicząca 
Rady Rodziców Lilianna Breen.

Źródło: UM Wejherowo
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Udane przedstawienie w „dziewiątce” 
w wykonaniu dzieci z zerówek
WEJHEROWO | W Szkole Podstawowej nr 9 rodzice dzieci klas „0” obejrzeli widowisko  
w wykonaniu najmłodszych uczniów pt. „Zima w szkole i w muzyce”. Program przygotowały 
wychowawczynie trzech oddziałów przedszkolnych.
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Zatrzymano kiboli z maczetami. 
Byli umówieni na „ustawkę”
GMINA SZEMUD | Dzięki zaangażowaniu funkcjonariuszy Wydziału do Walki  
z Przestępczością Pseudokibiców Komendy Wojewódzkiej Policji w Gdańsku wraz 
z policjantami z Szemudu, Wejherowa, Starogardu Gdańskiego oraz Tczewa uda-
remniona została konfrontacja osób związanych ze środowiskiem pseudokibiców.

Mundurowi dzięki zdobytym informacjom na 
temat planowanej bójki, dobremu rozpoznaniu 
i zdecydowanym działaniom zapobiegli w okoli-
cach miejscowości Szemud konfrontacji dwóch 
antagonistycznych grup związanych z pomorski-
mi klubami piłkarskimi. Policjanci patrolujący 
rejon leśny w Szemudzie najechali na grupę osób 
przygotowujących się najprawdopodobniej do 
siłowego starcia. Kilkadziesiąt osób na widok 
policjantów chcąc uniknąć kontroli, wsiadło do 
pojazdów i zaczęło uciekać, porzucając przed-
mioty świadczące, o tym że byli przygotowani do 
bójki z użyciem niebezpiecznych narzędzi, w tym 
między innymi maczet.

Dzięki szybkiej wymianie informacji policjanci 
z innych miejscowości na terenie powiatu wej-
herowskiego, starogardzkiego oraz tczewskiego 
przy udziale tamtejszych policjantów, do kontroli 

drogowej zatrzymali 7 samochodów osobowych, 
którymi poruszali się pseudokibice. W sumie 
funkcjonariusze wylegitymowali 28 osób, przy 
których znaleziono przedmioty świadczące o tym, 
że byli przygotowani do konfrontacji fizycznej, 
między innymi kominiarki i odzież z klubowymi 
emblematami. Kilku z tych mężczyzn było już 
wcześniej notowanych z związku z przestępczością 
pseudokibicowską oraz posiadało aktywne zakazy 
stadionowe. Jedna z osób została zatrzymana 
w związku z tym, że była poszukiwana przez Pro-
kuraturę Rejonową w Chojnicach. Dzięki swojej 
skutecznej pracy policjanci w porę zapobiegli 
starciu „kiboli”, którzy po czynnościach moni-
torowani przez funkcjonariuszy rozjechali się 
w swoje rejony zamieszkania. Osoby te pozostają 
w dalszym ciągu w zainteresowaniu policjantów.

Źródło: KWP Gdańsk

Do 26-latki zadzwonił telefon, a rozmówca 
przedstawił się jako pracownik banku. Rozmową 
tak kierował, że dowiedział się w jakim banku 
kobieta ma konto, a następnie wmówił jej, że ktoś 
wziął na nią kredyt. Dalej manipulując stresową 
sytuacją wmówił kobiecie, że teraz, aby zlikwido-
wać ten kredyt, który ktoś na nią zaciągnął, ko-
niecznie musi wziąć inny kredyt w innym banku 
i wpłacić gotówkę we wpłatomacie, przy pomocy 
blików, jakie poda jej oszust przez telefon. Nieste-
ty, kobieta wpłaciła pożyczone pieniądze blikami 
i w ten sposób utraciła prawie 5000 zł.

Policjanci przypominają i apelują o zachowanie 
ostrożności podczas rozmów telefonicznych z nie-
znajomymi. Nie zawsze można wierzyć, w to, co 
mówi nam przez telefon osoba, której nie znamy. 
Nie dajmy się oszukać, nie wykonujmy żadnych 
przelewów czy nie zaciągajmy kredytów, kiedy 

ktoś nas o to prosi przez telefon. Jest niemal pew-
ne, że to może być próba oszustwa.

Spoofing jest wykorzystywany w phishingu 
i polega na podszywaniu się pod inną osobę, 
instytucję lub nawet adres e-mail, aby oszukać 
odbiorcę. Osoba posługująca się spoofingiem 
często zmienia swoje dane identyfikacyjne, takie 
jak adres e-mail czy numer telefonu, by sprawić 
wrażenie, że pochodzi od zaufanego nadawcy. Nie 
dajmy się oszukać. Zachowajmy czujność. Nie wy-
konujmy żadnych przelewów czy wypłat gotówki, 
nie róbmy przelewów na nieznane konta bankowe, 
czy też nie przelewajmy pieniędzy blikiem. Tylko 
wzmożona czujność, ostrożność i zachowanie spo-
koju w takich sytuacjach może nas uchronić przed 
utratą pieniędzy i oszustwem.

Źródło: KPP Wejherowo

Oszukana metodą na spoofing
POWIAT | Wejherowscy policjanci cyklicznie ostrzegają przed oszustami, którzy podszywają się 
pod przedstawicieli różnych instytucji, m.in. banków czy też funkcjonariuszy. We wtorek mundu-
rowi otrzymali zgłoszenie od mieszkanki powiatu, która dała się oszukać i utraciła prawie 5000 zł.

Łącznie wyroki usłyszało pięć osób, a ze względu na 
charakter samej sprawy proces toczył się za zamknię-
tymi drzwiami. Ostatecznie sąd skazał Krystiana W. 
ps. Krystek na 15 lat więzienia. Ponadto, została na 
niego nałożona grzywna w wysokości 120 tys. złotych. 
Otrzymał też dożywotni zakaz pracy i opieki nad 
nieletnimi, karę zadośćuczynienia oraz zaraz zbliżania 
się do pokrzywdzonych przez 5 lat.
Przerażające liczby
Ponad 33 pokrzywdzonych kobiet, zarzucenie 65 
przestępstw, w tym 40 o charakterze seksualnym 
– tak prezentują się liczby czynów popełnionych 
przez „łowcę nastolatek”, który podczas śledztwa nie 
przyznawał się do postawionych mu zarzutów.
Według aktu oskarżenia „Krystek” dopuścił się 

gwałtów i współżycia z dziewczynami poniżej 15 roku 
życia. Jego sprawę media opisywały od 2015 roku.
Inni z wyrokami 
Poza Krystianem W. skazano też cztery osoby. Marcin 
T., były szef sopockiej Zatoki Sztuki decyzją sądu zo-
stał skazany na sześć lat więzienia, a powodem było 
popełnienie pięciu przestępstw przeciwko wolności 
seksualnej. Ponadto, nałożono na niego 10-letni zakaz 
sprawowania funkcji związanych z opieką nad dziećmi 
oraz zadośćuczynienie na rzecz swoich ofiar.
Jakub K. usłyszał wyrok dwóch lat więzienia. Krzysz-
tof L. spędzi w zakładzie karnym jeden rok i trzy 
miesiące. Sebastiana Ż. skazano na rok i 10 miesięcy 
więzienia. Wyroki są nieprawomocne.

Przemysław Schenk

„ŁOWCA NASTOLATEK” USŁYSZAŁ 
WYROK. INNI TEŻ SKAZANI
WEJHEROWO | Sąd Rejonowy w Wejherowie zadecydował o losie Krystiana W. ps. 
Krystek. Najbliższe lata spędzi w więzieniu. Wyrok usłyszał też m.in. były szef 
Zatoki Sztuki w Sopocie, Marcin T.

fot. PAP/Adam Warżawa
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Policjanci ruchu drogowego prowadzili kontrole 
drogowe w Rumi na ul. Sobieskiego. W trak-
cie pomiaru prędkości, który został wykonany 
względem kierowcy mercedesa, okazało się, że 
jechał 107 km/h na obowiązującej pięćdziesiątce. 
W związku z popełnionym wykroczeniem 27-lat-
kowi groziłby mandat w wysokości 2500 zł oraz 

zatrzymanie prawa jazdy na 3 miesiące. Jednak 
w wyniku sprawdzenia mężczyzny w policyjnych 
systemach okazało się, że mężczyzna nie miał 
uprawnień do kierowania. W takim przypadku 
sprawa nie kończy się postępowaniem mandato-
wym, a jest kierowana do sądu, w celu rozpatrze-
nia. Wtedy też sąd może zastosować karę grzywny 
dla kierowcy bez uprawnień w wysokości do 30 
000 zł oraz sądowy zakaz kierowania wszelkimi 
pojazdami mechanicznymi.

Przypominamy, że w przypadku zastosowania 
sądowego zakazu kierowania pojazdami mecha-
nicznymi i jego naruszenia przez kierowcę, już 
nie grozi odpowiedzialność z kodeksu wykroczeń, 
tylko z kodeksu karego, gdzie przepisy wskazują 
że za to przestępstwo grozi kara nawet do 5 lat 
pozbawienia wolności.

Źródło: KPP Wejherowo

Bez prawa jazdy przekroczył limit 
prędkości. Czeka go sąd
RUMIA | W środę rano policjanci zatrzymali do kontroli kierowcę mercedesa, ponieważ znacznie przekroczył 
dozwoloną prędkość na terenie zabudowanym oraz w ogóle nie powinien znajdować się za kierownicą pojazdu.
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Koniec turnieju OSP
TENIS STOŁOWY | W hali MOSiR Rumia odbył się I Wojewódzki Turniej Tenisa 
Stołowego Ochotniczych Straży Pożarnych RP. Łącznie w zawodach indywidu-
alnych wzięło udział 59 strażaków i 24 zespoły w starciu drużynowym.

Patronat honorowy nad wydarzeniem objął 
marszałek województwa pomorskiego Mie-
czysław Struk oraz burmistrz Rumi Michał 
Pasieczny. Burmistrz rozegrał także pierwszy 
mecz z posłem na Sejm RP Rafałem Siemasz-
ko. Turniej, którego organizatorem był Zarząd 
Oddziału Wojewódzkiego ZOSPRP oraz MOSiR 
Rumia, zgromadził zawodników tenisa stołowe-
go z jednostek OSP z całego Pomorza.

W kategorii indywidualnej wzięło udział 59 
strażaków ochotników, spośród których 32 zdo-
było nagrody.

1. Zbigniew Stenka pow. kościerski, OSP Nowa 
Karczma

2. Marcin Głowacki pow. nowodworski, OSP 
Kmiecin

3. Emanuel Dolny pow. kościerski, OSP Nowa 
Karczma

4. Hieronim Korthals pow. pucki, OSP Po-
łczyno

5. Dawid Kulas pow. gdański, OSP Rościszewo
6. Artur Klasa pow. nowodworski, OSP Nowy 

Dwór Gdański
7. Marek Kreft pow. kartuski, OSP Czeczewo
8. Łukasz Gruba pow. wejherowski, OSP Prze-

toczyno
9-12. Kazimierz Dampc pow. kartuski, OSP 

Czeczewo
9-12. Henryk Głowacki pow. nowodworski, 

OSP Kmiecin
9-12. Dawid Rzeszewicz pow. kartuski, OSP 

Kłosowo
9-12. Daniel Winiarski pow. nowodworski, 

OSP Kmiecin
13-16. Michał Pasieczny pow. wejherowski, 

OSP Rumia
13-16. Mariusz Toporek pow. kartuski, OSP 

Czeczewo
13-16. Mariusz Kalwig pow. pucki, OSP Swa-

rzewo
13-16. Marcin Błaszczak pow. chojnicki, OSP 

Męcikał
17-24. Mateusz Stefaniak pow. kwidzyński, 

OSP Kwidzyn
17-24. Arkadiusz Szczepański pow. kościerski, 

OSP Nowa Karczma
17-24. Marcin Sawicki pow. wejherowski, OSP 

Rumia
17-24. Paweł Wójcik pow. wejherowski, OSP 

Rumia
17-24. Wiesław Tomczak pow. wejherowski, 

OSP Rumia
17-24. Daniel Toporek pow. kartuski, OSP 

Czeczewo

17-24. Wojciech Stefaniak pow. kwidzyński, 
OSP Kwidzyn

17-24. Adrian Mrozek pow. wejherowski, OSP 
Zbychowo

25-32. Patryk Rozengart pow. wejherowski, 
OSP Reda

25-32. Tomasz Fijał pow. starogardzki, OSP 
Kaliska

25-32. Leszek Kloka pow. wejherowski, OSP 
Nowy Dwór Wejherowski

25-32. Sebastian Staroszczyk pow. kartuski, 
OSP Czeczewo

25-32. Adam Drewniak pow. gdański, OSP 
Rościszewo

25-32. Diana Okrój pow. starogardzki, OSP 
Skarszewy

25-32. Krzysztof Stoba pow. starogardzki, OSP 
Kaliska25-32. Adam Rohraff pow. pucki, OSP 
Strzelno

W turnieju drużynowym wzięły udział łącznie 
24 zespoły z 11 powiatów. 16 z nich zostało wy-
różnionych nagrodami.

1. Puck 2 (Hieronim Korthals i Kalwig Ma-
riusz)

2. Nowy Dwór Gdański 2 (Daniel Winiarski 
i Artur Klasa)

3. Kościerzyna 1 – Nowa Karczma (Zbigniew 
Stenka i Emanuel Dolny)

4. Nowy Dwór Gdański 1 (Marcin Głowacki 
i Henryk Głowacki)

5-6. Kielno (Daniel Hoppa i Paweł Wójcik)
5-6. Czeczewo 1 (Marek Kreft i Kazimierz 

Dampc)
7-8. Rościszewo 1 (Adam Drewniak i Dawid 

Kulas)
7-8. Rumia 1 (Michał Pasieczny i Wiesław 

Tomczak)
9-12. Przetoczyno (Łukasz Gruba i Jan Do-

mski)
9-12. Chojnice 1 (Marcin Błaszczak i Szymon 

Michałka)
9-12. Wejherowo 1 (Adrian Mrozek i Adam 

Maciszka)
9-12. Starogard Gdański 2 (Diana Okrój i Sła-

womir Mikulski)
13-16. Rumia 2 (Marcin Sawicki i Stanisław 

Zelewski)
13-16. Człuchów 1 (Szymon Nowak i Jakub 

Kucwaj)
13-16. Rościszewo 2 (Jacek Drewniak i Kry-

stian Dułak)
13-16. Kościerzyna 2 (Arkadiusz Szczepański 

i Marek Wołoszyk)
Źródło: MOSiR Rumia

Te emocjonujące zawody, ostatecznie wygrała 
drużyna z Robakowa, która zdobyła 11 punktów, 
wyprzedzając Kochanowo i Luzino. Po za podium 
stanęło Barłomino, w której barwach zagrał m in. 
sołtys wsi Mariusz Stenka, przed zwycięzcą rozgry-
wek halowych, Milwinem i odmłodzoną drużyną 
Zelewa.

Po zakończeniu turnieju wszystkie drużyny otrzy-
mały z rąk, obecnego przez całe zawody, Bartłomie-
ja Formela, Przewodniczącego Rady Gminy Luzino, 
puchary, najlepsza trójka komplet medali. Ponadto 
Piotr Klecha dyrektor GOSRiT Luzino i prezes Po-
morskiego LZS wręczył wszystkim drużynom piłki 
meczowe. Najlepszym bramkarzem turnieju wybra-
no Kazimierza Magulskiego z LZS Trak Barłomino, 
królem strzelców został Bartek Pallach z LZS So-
łecka Robakowo. Zawody sędziowali niezastąpieni: 
Mirosław Miotk i Radosław Sikora, stolik sędziow-
ski obsługiwał Oskar Marszał, a opiekę medyczną 

zabezpieczał Rafał Wróblewski.
Końcowa kolejność XVII Turnieju o Puchar Prze-

wodniczącego Rady Gminy Luzino Pana Bartłomie-
ja Formela dla drużyn sołeckich:

1. LZS Sołecka Robakowo
2. LZS Sparta Kochanowo
3. LZS Błyskawica Luzino
4. LZS Trak Barłomino
5. LZS Sołecka Milwino
6. LZS Suchocki Zelewo.
Źródło: GOSRiT Luzino

Turniej o Puchar Rady Gminy Luzino
PIŁKA NOŻNA | Na Hali GOSRiT, odbył się XVII Turniej o Puchar Przewodniczącego Rady Gminy Luzino 
Pana Bartłomieja Formela dla drużyn sołeckich. 
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W zawodach, oprócz gospodarzy z OSP 
Luzino, zagrają: OSP Czeczewo (powiat kar-
tuski), OSP Grabowo Kościerskie (powiat 
kościerski), OSP Mechowo (powiat pucki), 
OSP Lubuń (powiat słupski), OSP Łebu-
nia (powiat lęborski), OSP Rumia (powiat 
wejherowski), i OSP Rychnowy (powiat 
człuchowski).
Organizatorami wydarzenia są: Zarząd Od-
działu Wojewódzkiego Związku OSP RP woj. 

pomorskiego, Zarząd Oddziału Gminnego 
Związku OSP RP w Luzinie, OSP Luzino, 
Pomorskie Zrzeszenie LZS, GOSRiT Luzino 
i Gmina Luzino.
Impreza została dofinansowana przez Sa-
morząd Województwa Pomorskiego, Pomor-
ski LZS i Gminę Luzino. Początek zawodów 
zaplanowano na godz. 8.00.

Źródło: GOSRiT Luzino

TURNIEJ HALOWEJ PIŁKI NOŻNEJ OSP
PIŁKA NOŻNA | W najbliższą sobotę 2 marca br., na Hali GOSRiT w Luzinie, odbędzie się  
X Wojewódzki Turniej Halowej Piłki Nożnej Strażaków OSP.

Podopieczni Roberta Wicona zaliczyli kolejny 
udany mecz. Tym razem pokonali Sambor 
Tczew 35-25, choć już po pierwszej połowie 
prowadzili 18:11. W tym meczu z dobrej strony 
zaprezentował się Szymon Maćkowiak, który 
uzbierał dziewięć trafień. Ponadto, po sześć 
trafień zanotowali Sławomir Jurkiewicz oraz 

Przemysław Warmbier.
- Cała drużyna pokazała dziś charakter i za-
angażowanie, BRAWO DRUŻYNA – skomen-
tował mecz wejherowski klub za pośrednic-
twem mediów społecznościowych.

Przemysław Schenk

KOLEJNE ZWYCIĘSTWO NA KONCIE TYTANÓW
PIŁKA RĘCZNA | To był pokaz charakteru i zaangażowania na parkiecie. Ostatecznie trzy 
punkty trafiły do wejherowskich szczypiornistów.

fot. Tytani Wejherowo Facebook
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